2026年中国高等科学技术中心博士后招聘启事

中国高等科学技术中心(简称 CCAST)是由李政道先生和中国科学院于 1986 年共同创办。2020 年,CCAST 调整为中国科学院高能物理研究所(高能所)下属事业单位,并由高能所统一管理。中心自成立以来,在推动国际学术交流、培养博士后青年人才、资助科学研究、弘扬科学精神和构建科学文化环境等方面做了大量的工作,也取得了显著的成绩。

CCAST 现公开招聘具有粒子物理实验、粒子物理理论、核技术及应用、粒子天体物理学和宇宙学、量子计算、计算机科学与技术、粒子探测器技术、加速器物理、同步辐射光源和散裂中子源等学术背景的博士后研究人员数名,诚邀国内外优秀青年人才积极申请。招聘的具体信息如下:

岗位名称:博士后

岗位期限: 1+1 年

薪资待遇:税前25万,根据个人表现可上下浮动。

应聘条件:

- 1. 年龄 35 岁以下:
- 2. 获博士学位三年以内:
- 3. 有较强的科研创新能力,工作积极主动、有责任心,有良好的沟通协调能力,有较强的英语沟通和写作能力。

申请材料:

- 1. 个人简历,包括已发表学术论文列表或其他相关成果;
- 2. 博士后期间的研究计划;
- 3. 至少两位相关领域专家签名的推荐信。

申请材料通过 AJO 提交, **截止日期**: 2025 年 12 月 31 日

链接: https://academicjobsonline.org/ajo/jobs/30632

联系方式:

江倩, jiangqian@ihep.ac.cn, 010-88200974

Postdoctoral fellow positions at China Center of Advanced Science and Technology

The <u>China Center of Advanced Science and Technology</u> (CCAST), which was founded by Professor Tsung-Dao Lee and the Chinese Academy of Sciences (CAS) in 1986 and is now operated by the <u>Institute of High Energy Physics</u> (IHEP) of CAS, invites applications to fill several postdoctoral fellow positions in 2026. The initial appointment of such a position is 1+1 years; and the annual salary is (250,000.00 + X) CNY before tax, with X negotiable.

Candidates with a PhD degree in experimental and theoretical particle physics, nuclear physics and technology, particle astrophysics and cosmology, quantum computing, technologies associated with particle detectors, accelerators, synchrotron light sources and spallation neutron sources are encouraged to apply.

Organizationally, IHEP is divided into two branches and seven research divisions, roughly corresponding to the main research themes (https://english.ihep.cas.cn/se/rd/). Please select your preferred research division when you apply.

The research areas in theoretical particle physics include:

- 1. Neutrino Physics and BSM
- 2. Particle astrophysics and cosmology
- 3. Quantum field theory and quantum gravity
- 4. Perturbative and non-perturbative QCD
- 5. Collider Physics
- 6. Quantum Computing

Completed applications must contain a curriculum vitae, a list of publications, a research plan, and at least two reference letters, which should be submitted to Academic Jobs Online at

https://academicjobsonline.org/ajo/jobs/30632

Applicants must be aged 35 or below, and all applications received by Dec. 31, 2025 will be fully considered.

Ms. Qian JIANG
China Center of Advanced Science and Technology
P.O. Box 8730, Beijing 100190, China

Email: jiangqian@ihep.ac.cn